

331 studies

Dana Hučková, Travel on the Slavic South (Serbia and Balkan in the travel Books 16th – 20th century)

332 Erika Brtáňová, From Documentary to Fiction. The Picture of the Balkans in Early Slovak Literature

352 Zuzana Čížiková The image of the Balkans in travel books of Slovaks in Vojvodina in 1920s

379 Marina Spevákova Šimáková, Stereotypes and Images of the Others as Part of Travel Literature: Exemplified on Travelogues about Montenegro by Jozef Holúbek (1883 – 1956)

400 reviews

314 from academic life

studien

Dana Hučková, Die Reisen nach den slawischen Süden (Serbien und die Balkanländer in der Reiseliteratur des 16. – 18. Jahrhundert)

Erika Brtáňová, Von Dokument zu Beletristik. Das Bild vom Balkan in der älteren slowakischen Literatur

Zuzana Čížiková, Das Bild vom Balkan in den Reiseliteraturen von vojvodinischen Slowaken in zwanzigsten Jahren des 20. Jahrhundert

Marina Spevákova Šimáková, Die Stereotype und die Bilder über die Anderen als der Bestandteil der Reiseliteratur: am Beispiel der Reiseliteraturen über Čierna Hora von Jozef Holúbek

rezensionen

aus dem wissenschaftlichen leben

SLOVENSKÁ LITERATÚRA, ročník 65, 2018, č. 5. Revue pre literárnu vedu. Časopis Ústavu slovenskej literatúry Slovenskej akadémie vied. Adresa redakcie: 841 04 Bratislava, Dúbravská cesta 9. – Vydáva SAP – Slovak Academic Press s. r. o., Bratislava. Rozširuje, objednávk y a predplatné prijíma SAP – Slovak Academic Press s. r. o., Bazová 2, 821 08 Bratislava. E-mail: sap@sappress.sk. Z dodanej sadzby vytlačil FABER, Bratislava. Nevyžiadané rukopisy redakcia nevracia.

EV 2870/09

Distributed by SAP - Slovak Academic Press s. r. o., Bazová 2, 821 08 Bratislava, Slovakia. Distribution rights are held by KUBON and SAGNER, P. O. B. 340108, D-8000, Munchen, Germany.

© Ústav slovenskej literatúry SAV, 2018

MIC 49607

ISSN 0037-6973